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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv 

Prolećno zasedanje  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Sednica Br. 21 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, 11 juli 2018, u 10:00 časova 

 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su prisustvovali: Besa Baftiu, Enver Hoti, Miljana Nikolić, Haxhi Avdyli, Bekim 

Haxhiu, Time Kadrijaj i Fikrim Damka.  

 

Odsutni: Fatmire Mulhaxha- Kollçaku, Drita Millaku, Naser Rugova i Flora Brovina.   

 

Pozvani: Uran Ismaili , ministar ministarstva zdravstva. 

 

Ostali prisutni: Naim Bardiqi, sekretar u MZ, Fatmir Plakiqi, direktor fonda za zdravstveno 

osiguranje, Besianë Musmurati-MZ, Anjezë Gojani-MZ, Gresa Maxhuni-KDI, Besiana Dauti iz 

Ekonomia Online i Bujar Vitija  iz lista “Shneta”. 

 

 

Sednicom je predsedavala, Besa Baftiu, predsednica komisije.  

 

          

DNEVNI RED: 
 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak sa ministrom zdravstva, g-din. Uran Ismaili; 

- Snabdevanje lekovima sa esencijalne liste, 

- Proces revizije esencijalne liste lekova, 

- Funkcionalnost Fonda zdravstvenog osiguranja,  

- Zaostajanje u proceduri Nacrta zakona,  

3. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez ikakvih izmena. 
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2. Sastanak sa ministrom  zdravstva g-din. Uran Ismaili; 

- Snabdevanje lekovima sa esencijalne liste, 

- Proces revizije esencijalne liste lekova, 

- Funkcionalnost Fonda zdravstvenog osiguranja,  

- Zaostajanje u proceduri Nacrta zakona,  

 

Predsednica, je rekla da u bolnicama nedostaju lekovi sa esencijalne liste. Za nas je nedopustivo  

ovoliko kašnjenje revizije i sastavljanja nove liste sa esencijalnim lekovima. Kod funkcionisanja 

Fonda  zdravstvenog osiguranja, ako možete da nam kažete dokle se stiglo po ovom pitanju. U 

vezi kašnjenja procedure Nacrta zakona, ona je rekla da je u toku izrada plana o radu komisije u 

vezi obrade dveju Nacrta zakona, koja nisu procesirana i od ministra  je tražila objašnjenje. 

 

Uran Ismaili, ministar MZ,  rekao da u sektoru zdravstva postoje problemi koji su nagomilani 

godinama. Ako govorimo o esencijalnim listama, mi smo imali jednu esencijalnu listu od 

2012.godine, koja nijednom nije revidirana. Imali smo velike probleme sa realnim planom 

troškova za lekove, trudimo se da imamo jedan realan plan a ne istoriju. Takođe, imamo problema 

sa lancem snabdevanja unutar bolnica. Što se tiče revizije esencijalne liste,  svi su se složili da se 

uradi revizija esencijalne liste, ali nemam jasno objašnjenje zašto dosada  nije to učinjeno. Ovaj 

proces je mnogo osetljiv. Hteo sam da se ukljućimo u međunarodne odnose, radeći sa Svetskom 

zdravstvenom organizacijom. Do sada smo poslali imena za komisije i podkomisije, koji će biti 

učesnici. SZO će u septembru sa međunarodnim ekspertima održati tri radionice. 

U vezi Fonda za zdravstveno osiguranje, Ismaili je rekao da su izvršili procenu po  radniku      i 

dodao da su dobili jedan fond od 300 hiljada evra za jedan projekat o bratimljenju. U vezi 

zaostajanja procedure Nacrta zakona, on je rekao da su ti zakoni od velikog značaja kao što su  

Zakon o zdravstvenom osiguranju i Zakon o zdravstvu koji su u završnoj fazi. 

 

Predsednica, je rekla da je ranije rečeno da je sve spremno u vezi prikupljanja premija, a ono o 

čemu sada pričate, ovaj proces  je  daleko od finalizacije. 

 

Enver Hoti je istakao da ono što me zabrinjava je  odugovlačenje imenovanja sekretara i dan 

danas imate v.d. sekretara.  to nije u redu. Podizanje Zdravstvenog informativnog sistema  ide 

sporo i to je zabrinjavajuće. On je rekao da podržavaju e-recepte i to je dobar posao. Imamo 

informacije da stanje u skladištima bolnica nije dobra.Takođe je izrazio  zabrinutost odlaska 

zdravstvenih   kadrova  iz zemlje. 

 

Haxhi Avdyli, je istakao da ne vidimo dugoročnu reformu koja je trebala započeti pre vašeg 

mandata i produžiti nakon vašeg mandata. Više se bavite rešavanjem hitnih problema. On je 

takođe rekao da Fond zdravstvenog sektora treba povećati, dok je bilo kritika za sistem ZIS i pitao 

ministra da li ima neki plan za naredne dve godine za zdravstvena osiguranja, i da li je počeo 

Fond osiguranja sa planiranjem humane i tehničke infrastrukture.  

Abdyli, je takođe pitao da li će se regulisati socijalna šema u Fondu zdravstvenog osiguranja, 

znajući da ima mnogo socijalnih šema.  

 

Time Kadrijaj, je rekla da zdravstvo nije na zavidnom nivou. Očekuje da ovaj paket zakona 

promeni situaciju,  ali do sada se to nije desilo. Ona je rekla da problem pitanja zdravstva nije 

samo u jednom zakonu i dodala da se građani suočavaju sa problemima na svim nivoima, kako 

primarnim, sekundarnim i tercijarnim nivoima.    
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Fikrim Damka, je rekao vidi se da ministarstvo zdravstva je na dobrom put, i da je uzbuđen da 

posle 18.godina u UKCK pacijentu se može uraditi operacija srca, i ovo je uspeh. Pitao je ministra 

u vezi elektronskih recepata da li su apoteke spremne za to, takođe je pitao da li će se time 

eliminisati monopol cena lekova. 

 

Bekim Haxhiu je rekao da današnja percepcija nikada nije bila lošija. On je naveo da obe prve 

dve tačke, za snabdevanje lekovima i revizije esencijalne liste, ocena je negativna. Dali je veoma 

važno funkcionisanje ZIS za sprečavanje malverzacije. Što se tiče insulina, bilo je mnogo 

problema koji su oštetili zdravlje građana i da li ste preduzeli nešto po ovom pitanju. Jedna briga 

je zbog lekova na tržištu poreklom iz Kine, Indije i zemalja koji nisu priznali Republiku Kosovo i 

gde agencija za Medicinske proizvode nema sporazum o priznavanju marketinškog sertifikata, i 

kako su ovi proizvodi kupljeni od samog ministarstva i ko ima pouzdanost u ove lekove.  

Haxhiu je pitao i za aparaturu kupljenu za kardiologiju, gde je rekao da je rečeno da će 

funkcionisati u januaru a sada smo u julu, a ista još nije u funkciji. Haxhiu je takođe zatražio od 

ministra da funkcionalizuje komisiju za specijalizacije, kako je on rekao da nije u funkciji skoro  

9 meseci. 

 

Uran Ismaili, ministar MZ,  je rekao da problemi u zdravstvu nisu problemi jednog čoveka nego 

su oni dublji, da su u sistemu. Što se tiče odlaska medicinskog osoblja, ovaj je fenomen koji se 

događa u celoj Evropi. Takođe, očajanost se akumulirala  godinama. Naš zdravstveni sistem je 

razočarao naše doktore koji utiče na ovaj fenomen i mi moramo da radimo da se ovo ne bi 

dešavalo. Moramo vratiti dostojanstvo doktora počev od njihovih plata. 

Ismaili takođe je govorio o nerealnim očekivanjima za koje je rekao da se ne mogu postići, mi 

moramo da znamo odakle polazimo. Da smo imali bolji sistem, sigurno bismo imali bolje 

rezultate u našem radu.  

O apotekama je rekao da će stvoriti uslove za ulazak u sistem, međutim, njihov interes je raditi na 

drugim stvarima poput opreme i obuke osoblja.  

Ismaili,  na kraju je dodao da ima mnogo problema u zdravstvu, koje neće moći sve da završi, ali 

je rekao da će biti mnogo bolji nego što su bili do sada.  

 

Naim Bardiqi, je rekao što se tiće planiranja sa insulinom, povećanjem budžeta za 2018.godinu, 

uradili smo prema istorijskom planiranju a ne prema realnim zahtevima. Zavisimo od planiranja  

institucija i zahteve usmeravaju kod nas.   

 

 

Sednica je završena u 11:45. časova. 

 

Pripremilo:                                                                               Predsednica Komisije, 

Pomoćno osoblje komisije.                                       

                                                                                                        Besa BAFTIU  


